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Inleiding
De Stichting Sportraad Dalfsen is op 14 december �010 opgericht. �01� is het tweede  jaar waarin de 
Sportraad (SR) onafhankelijk van de gemeente Dalfsen opereert: de leden zijn niet benoemd door de 
gemeente en de SR is geen verlengstuk van welke organisatie dan ook.

De SR beoogt, naast het zijn van hét adviesorgaan voor het gemeentebestuur, een actieve, initiërende rol te 
vervullen door in te spelen op actuele ontwikkelingen op het terrein van sport en bewegen en deze kennis te 
delen met de sportverenigingen. Als juridische organisatievorm is gekozen voor de stichtingsvorm, waarbij 
de SR bestaat uit een Algemene Vergadering (AV) van Betrokkenen en een bestuur. Elke organisatie die 
werkzaam is op het gebied van sport en bewegen in de gemeente, die de doelstelling van de stichting 
onderschrijft, kan zich bij de stichting laten registreren als Betrokkene. De AV van Betrokkenen is geen 
besluitvormend orgaan maar een klankbord voor het bestuur.

Volgens artikel 11 lid 3 van de oprichtingsakte van de Stichting Sportraad Dalfsen moet jaarlijks een verslag 
worden opgesteld over de in het voorgaande jaar verrichte werkzaamheden. 

samenstelling
In �01� bestond de Sportraad  uit de volgende leden:
 Gert Siffels, voorzitter 
 Wim Duteweerd, penningmeester 
 Joop Dijkstra, secretaris  
 Marco Laarman (tot en met 31 december, regulier aftredend)
 Roeland Farjon
 Aldred Ubink
 Anne-Marie Mosterman (tot en met �6 maart �01�)
 Erik Holtman
Anne-Marie Mosterman is gestopt als lid van de Sportraad omdat zij een bestuursfunctie heeft aanvaard bij 
SVD-handbal, afdeling breedtesport. Eind �01� bestaat de Sportraad nog uit 6 leden, allen woonachtig in 
het dorp Dalfsen. In �013 zal in samenhang met het toekomstperspectief van de Sportraad worden besloten 
of in gehele of gedeeltelijke invulling van de vacatures zal worden voorzien.

vergaderingen sportraad (sr)
De SR kwam in �01� als voltallige raad op �3 januari, �6 maart, �1 mei, 17 september, �9 oktober en 19 
november bijeen. De vergaderingen vonden alle plaats in de bestuurskamer van SVD-voetbal op Gerner.
Het DB van de SR voerde in �01� 1 keer overleg (op 10 april) met de wethouder van sportzaken, de heer M. 
Von Martels, in aanwezigheid van de heren G. Zeelt en L. Kortstee, hoofd respectievelijk beleidsmedewerker 
van afdeling Welzijn & Onderwijs.

Overleg met gemeente Dalfsen
In het overleg met de wethouder sportzaken op 10 april zijn onder meer de volgende zaken door de SR aan 
de orde gesteld:
 jaarverslag �011 SR 
 actiepunten SR voor �01�
 vacatures SR / Toekomstperspectief
 combinatiefunctionarissen
 plan van aanpak nota Sport- en Beweegbeleid �01�-�016, de rol van de SR daarbij en evaluatie van de  
 1e interactieve bijeenkomst op 6 april �01�
Van de zijde van de gemeente is een verslag van dit overleg opgemaakt. Door de vertegenwoordigers van 
de SR is de teneur van het verslag als negatief ervaren, met name daar waar vermeld wordt dat de SR geen 
draagvlak ervaart vanuit de sportverenigingen. Dit is veel te stellig geformuleerd en behoeft nuancering, 



3

omdat de SR juist voor �01� als actiepunt heeft haar werkzaamheden bij de grootste verenigingen en 
organisaties voor het voetlicht te brengen en de eerste reacties positief zijn. De SR heeft haar ongenoegen 
over dit onderdeel van het verslag schriftelijk meegedeeld aan de wethouder.
In het overleg is door de SR ook aangekaart dat op de bijeenkomst van 6 april �01� van gemeentezijde de 
rol/ inbreng van de SR bij het opstellen van het plan van aanpak voor het nieuwe Sport- en Beweegbeleid 
niet is aangegeven. Dit wordt door de SR als een gemiste kans ervaren om haar doelstelling richting de 
Dalfser sportwereld publiekelijk concreet vorm te geven.

Financiën
De gemeente Dalfsen heeft de SR voor 2011 tot en met 2013 jaarlijks € 3.000 subsidie toegezegd ter 
dekking van de kosten. In �01� is de SR evenals in �011 ruimschoots binnen het budget gebleven 
omdat nog geen thema-avonden zijn georganiseerd. Vanaf �011 ontvangen de leden van de SR geen 
vacatiegelden meer. Wel krijgen zij een kleine vergoeding (€ 25 per jaar) voor de kosten van telefoon, porti, 
kopieën etc.

OverzIcht actIvIteIten

actiepunten voor 2012 van Beleidsplan sportraad 2011 t/m 2013
Als belangrijkste actiepunten voor �01� zijn benoemd het uitbrengen van jaarlijks 4 nieuwsbrieven, het 
benaderen van sportorganisaties om zich aan te melden als Betrokkene, advisering over de nieuwe 
beleidsnota Sport en Bewegen van de gemeente Dalfsen en het organiseren van een Thema-avond.
In de loop van �01� bleek dat het benaderen van sportorganisaties meer tijd kostte dan oorspronkelijk 
gedacht en is aan het organiseren van een Thema-avond (nog) geen hoge prioriteit gegeven,omdat er eerst 
voldoende Betrokkenen dienen te zijn.

nieuwsbrieven
De SR is tevreden over haar communicatiemiddel in de vorm van digitale nieuwsbrieven. Ultimo oktober 
2012  zijn er 264 e-mailadressen voor de nieuwsbrief, waarvan circa  250 unieke adressen. Via de 
nieuwsbrieven worden de sportorganisaties en andere geïnteresseerden zoals raadsleden geïnformeerd 
over actuele onderwerpen.  
Erik fungeert als hoofdredacteur en zorgt voor een prettig leesbare inhoud van de nieuwsbrieven.
In 2012 zijn 5 nieuwsbrieven uitgebracht (op 31 januari,12 april, 25 mei, 22 oktober en 27 november) met 
als onderwerpen:
 repeterend: wat doet de St. Sportraad Dalfsen, met oproepen aan sportverenigingen en -organisaties om 
 vragen te stellen en om Betrokkene te worden
 jaarverslag �011 St. Sportraad Dalfsen
 ontwikkelingen inzake de vernieuwbouw van de Trefkoele, met verwijzing naar een �-tal brieven die de 
 Sportraad aan de raadsleden heeft geschreven over de knelpunten bij verdwijning (inpassing) van 
 gymzaal Molendijk
 Sportnota �01�: de ontwikkelingen daarin en de rol van de Sportraad, de concept Kadernota Bewegen 
 en Sport, 4 voorbeelden van vergelijkbare Kadernota's in andere gemeenten en het advies van de 
 Sportraad op de concept Kadernota
 activiteiten combinatiefunctionarissen
 kans op rijkssubsidie (VWS) voor Dalfser Sport: Regeling Sportimpuls (meerdere keren herhaald)
 oproep tot deelname aan minisymposium “Samenwerking in Beweging”, georganiseerd door Balans 
 Fysiotherapie & Fitness (op dit symposium is de relatie gelegd tussen bewegen en gezondheid)
 oproep tot deelname aan Vrijwilligersmarkt, georganiseerd door Steunpunt Vrijwilligerswerk Dalfsen 
 samen met Plaatselijk Belang Dorp Dalfsen

Het streven om jaarlijks 4 nieuwsbrieven uit te brengen is dus in �01� ruimschoots gelukt.
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Benaderen sportorganisaties om zich aan te melden als Betrokkene
Gert heeft hiervoor een PP-presentatie gemaakt die desgewenst gebruikt is bij de gehouden presentaties 
voor de Dalfser sportwereld. Besloten is voorlopig geen verenigingen uit Lemelerveld te gaan benaderen, 
maar eerst in gesprek te gaan met het bestuur van St. Sportbelangen Lemlerveld.
Er is getracht voor deze presentaties aan te sluiten bij reeds bestaande overlegstructuren: zo hebben 
Roeland en Wim het periodieke overleg van voorzitters van de voetbalverenigingen in de gemeente Dalfsen 
bezocht, Wim en Gert toelichting gegeven op de werkzaamheden van de SR bij het gebruikersoverleg 
van de Trefkoele en Marco bij het gebruikersoverleg van de Schakel. Daarnaast hebben individuele leden 
bestuursvergaderingen bezocht of met een delegatie van het bestuur besproken.
In september zijn de eerste 18 organisaties aangeschreven met het verzoek om Betrokkene te worden bij 
de SR. Het resultaat tot dusver is dat 15 organisaties/verenigingen zich hebben aangemeld, 2 verenigingen 
nog niet hebben gereageerd (Gymvereniging SVD en voetbalvereniging Nieuwleusen) en 1 vereniging 
(voetbalvereniging Lemelerveld) te kennen heeft gegeven geen Betrokkene te willen worden. De 15 
aangemelde organisaties zijn:
Voetbalverenigingen ASC, SVD, Hoonhorst, USV, Gymverenigingen ASC en Nieuwleusen, 
handbalvereniging SVD (breedtesport), tennisverenigingen DLTC en `t Melkhuussie, tafeltennisvereniging 
DTV, Sport & Wellness Kontrast, Balans Fysiotherapie & Fitness, badmintonvereniging Trefzeker, 
korfbalvereniging `d Ommerdieck en volleybalvereniging Flash.

Het bestuur van de SR is tevreden met deze eerste “oogst” en beraadt zich in samenhang met het 
toekomstperspectief van de SR of in �013 nog meer organisaties zullen worden benaderd.

nieuwe Kadernota sport en Bewegen in de gemeente Dalfsen
De gemeenteraad heeft in januari �01� ingestemd met de in de Sportvisie opgenomen uitgangspunten, 
waaraan ook de SR haar steentje heeft bijgedragen via haar inbreng bij de brainstormsessies. Door 
de gemeente is vervolgens een plan van aanpak opgesteld om te komen tot een nieuw sport- en 
bewegingsbeleid. In dat kader zijn er � interactieve bijeenkomsten gehouden: op 6 april in het FC Zwolle 
stadion en �0 juni in de Trefkoele (inclusief terugkoppeling van 6 april). Namens de SR hebben Gert en Erik 
hebben deze bijeenkomsten bijgewoond en Wim was ook aanwezig namens voetbalvereniging SVD. In 
het algemeen is betreurd dat de SR geen rol heeft gehad in het opstellen van het plan van aanpak, mede 
gezien haar rol in het voortraject (brainstormsessies) en dat op de bijeenkomst van 6 april door de gemeente 
is nagelaten om de inbreng van de SR voor het voetlicht te brengen.
Tijdens de interactieve bijeenkomsten hebben de vertegenwoordigers van de SR de volgende, belangrijke 
speerpunten voor het toekomstig beleid ingebracht:
 Vakleerkrachten voor het bewegingsonderwijs
 Continuering van het werk van de combinatiefunctionarissen
 Structureel sportstimuleringsbeleid in de gemeente
 Het instellen van een Jeugdsportfonds Dalfsen
 Goede sportaccommodaties tegen een betaalbaar tarief

Op 9 oktober heeft het college van B&W de concept Kadernota Bewegen en Sport �013-�016 uitgebracht. 
De SR is zeer teleurgesteld over het lage ambitieniveau dat uit deze nota blijkt en bovendien dreigt het 
project van de combinatiefunctionarissen om financiële redenen te stoppen per 1 april �013. Aan de SR 
is verzocht advies uit te brengen over dit concept. Hieraan  is door de leden van de SR veel aandacht en 
tijd besteed: er zijn � vergaderingen aan gewijd, namelijk op �9 oktober en 19 november. Dit heeft geleid 
tot een uitgebreid advies d.d. �6 november dat als bijlage bij dit jaarverslag is gevoegd. Bij schrijven van 
13 december heeft het college van B&W een voor de SR zeer teleurstellende reactie gegeven op onze 
adviezen. Alleen ons voorstel om het instellen van een Jeugdsportfonds al vanaf �013 te laten ingaan is 
overgenomen. Besloten is om geen gebruik te maken van het inspreekrecht voor de commissievergadering 
van 7 januari �013 waarin de concept Kadernota wordt besproken, maar per e-mail aan alle raadsleden een 
oproep te doen om met name het project van de combinatiefunctionarissen te continueren en wel te kiezen 
voor een ambitieus en onderscheidend sport-en bewegingsbeleid. 
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Naar aanleiding van het uitgebracht advies en de oproep heeft alleen de fractie van de PvdA contact met 
de SR opgenomen. Van de politieke partijen hadden wij meer vragen en aandacht verwacht. In de Stentor 
is via een tweetal artikelen aandacht besteed aan de standpunten van de SR. In januari �013 zal blijken 
of de gemeenteraad nog zal besluiten tot bijstelling van deze, naar de mening van de SR, erg “magere” 
beleidsvoornemens op het terrein van sport en bewegen voor de komende jaren.

vernieuwbouw trefkoele
In het jaarverslag  �011 is al aangegeven dat de SR vóór de commissievergadering van 16 januari �01� 
een brief aan alle raadsleden en het college heeft geschreven over haar bezwaren tegen de afbraak van 
gymzaal Molendijk en de voorziene “inpassingsproblemen”. Mede naar aanleiding van de inspreekreactie 
van ASC Gym & Dance en een reactie van Erik Busscher over te verwachten praktische problemen bij 
inpassing van de activiteiten van de Molendijk in de Trefkoele is besloten nog vóór de raadsvergadering van 
30 januari opnieuw een brief aan de raadsleden te schrijven. Daarin is ook verwoord, dat de gebruikersraad 
van de Trefkoele niet geïnformeerd is over de integratie van de Molendijk en is aandacht gevraagd voor 
tijdige informatie over vervangende ruimte tijdens de vernieuwbouw.

Tijdens de raadsbehandeling is door wethouder Goldsteen een 
Programma van Eisen in het vooruitzicht gesteld, bij de samenstelling 
waarvan de huidige en toekomstige gebruikers van de Trefkoele zullen 
worden betrokken en de knelpunten bij de opheffing van de Molendijk 
kunnen worden ingebracht. De gebruikersraad is inderdaad bij het 
opstellen van het Programma van Eisen betrokken. Ook is er in �01� 
door de gebruikersraad verschillende malen overleg geweest met het 
bestuur van de Trefkoele. Laatstgenoemde ziet geen problemen bij de 
inpassing van de activiteiten van de Molendijk, maar overtuigend bewijs ervan is tot dusver niet getoond. 
Ook over vervangende ruimte bij de vernieuwbouw is gesproken. Het bestuur van de Trefkoele heeft daarbij 
aangegeven dat met name de seniorleden naar accommodaties in de regio zullen moeten “verkassen”. De 
SR is van mening dat het bestuur van de Trefkoele de betrokken verenigingen te lang in onzekerheid laat 
over de vervangende ruimte, waardoor er tot nu toe door hen niet kan worden ingespeeld op de te nemen 
maatregelen. Tevens dreigt er voor de betrokken verenigingen ledenverlies. Via Gert en Wim die deel 
uitmaken van de gebruikersraad van de Trefkoele houdt de SR over het onderwerp “vervangende ruimte” de 
vinger aan de pols.

sportstimulering
De SR is vol lof over het ambitieuze programma dat de combinatiefunctionarissen hebben opgesteld. 
Het artikel in de Marskramer over sporten na schooltijd was goed en uitdagend. Ook de resultaten met 
het sportstimuleringsprogramma activity4kids zijn prima en vragen om een vervolg. Enkele leden van de 
SR hebben frequent contact met de combinatiefunctionarissen. Daarbij worden ervaringen en suggesties 
uitgewisseld. De SR is van mening dat dit project moet worden gecontinueerd en hoge prioriteit verdient 
in het nieuwe sportbeleid. Vóór elke vergadering van de SR worden de betreffende functionarissen Marco 
Hollak en William van Lenthe benaderd met de vraag of zij agendapunten hebben. Op initiatief van William 
van Lenthe, op basis van door hem verkregen informatie over vacatures bij sportverenigingen, is op 5 juli 
�01� een overleg geweest met de coördinator Steunpunt Vrijwilligerswerk Dalfsen. Namens de SR was Joop 
daarbij aanwezig.

Het onderwerp was het vervullen van vacatures (vrijwilligers) bij sportverenigingen, met name bij ASC-
voetbal en Dalvo. Door Joop is voorgesteld om voor het vinden van vrijwilligers gebruik te maken 
van de gratis diensten van Sportservice Overijssel (contactpersoon Elise van der Veen). Bij een 
voorlichtingsbijeenkomst over dit onderwerp zouden ook andere sportverenigingen uitgenodigd kunnen 
worden. Helaas is door de coördinerende vereniging, ASC, geen gebruik gemaakt van de aangedragen 
suggestie.
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vragen aan de sportraad
In het verslagjaar zijn door sportverenigingen de volgende vragen aan de SR gesteld, die naar tevredenheid 
zijn beantwoord:
 door handbalvereniging SVD (afdeling breedtesport) over het afsluiten van een bestuurders-
 aansprakelijkheidsverzekering;
 door tennisvereniging `t Melkhuussie te Hoonhorst over de verplichting van een SVH diploma van 
 vrijwilligers werkzaam in de kantine;
 door tennisvereniging `t Melkhuussie over het niet aanspraak kunnen maken van jeugdsportsubsidie 
 omdat de vereniging niet bij de bond is aangesloten;
 door ZPC Nieuwleusen over geruchten over mogelijke sluiting van zwembad  Nieuwleusen en of in dat 
 geval steun van de Sportraad is te verwachten;
 door volleybalvereniging Flash, Jeu de Boules vereniging Dalfsen en St. Sportbelangen Lemelerveld 
 zijn vragen gesteld over de subsidieregeling Sportimpuls. 
Door laatstgenoemde instantie is ter zake een aanvraag ingediend die ook is gehonoreerd.

contacten met de plaatselijke politieke partijen
In het verslagjaar zijn er informele contacten geweest met enkele politieke partijen over onze zorgen 
over het project Vernieuwbouw Trefkoele (inpasbaarheid activiteiten gymzaal Molendijk in de Trefkoele 
en vervangende ruimte tijdens vernieuwbouw) en ten aanzien van de door de SR zo zeer gewenste 
continuering van project Combinatiefunctionarissen. De reacties van de plaatselijke politiek op ons 
uitgebracht advies over de kadernota Bewegen en Sport �013-�016 waren teleurstellend. In de komende 
periode gaat de SR nadenken op welke manier de politiek wel bereikt kan worden.

Overige activiteiten
Hier kunnen worden genoemd:
 op verzoek van de Sportraad Tubbergen hebben Gert en Joop op 3 april met hen overleg gehad over het 
 mogelijk verder gaan van die Sportraad in de vorm van een stichting;
 gesprek door Gert en Joop met het bestuur van de St. Sportbelangen Lemelerveld om inzicht te krijgen in 
 de werkzaamheden van die stichting;
 bijwonen door Gert en Marco van het minisymposium over Samenwerking in Beweging op 7 juni 
 georganiseerd door Balans Fysiotherapie & Fitness;
 bijwonen door Roeland van de jubileumreceptie (50 jaar) van ASC-voetbal op 9 juni;
 het door Erik bezoeken van de Overijsselse Sportontmoetingsdag op � november in Nijverdal; 
 op verzoek van de gemeente als SR aanwezig zijn op de bijeenkomst op 15 november voor nieuwe 
 inwoners van de gemeente Dalfsen (Gert en Wim);
 bijwonen door Joop van de bijeenkomst op 25 september over woonservicegebieden.

samenvattend / vooruitblik
De SR kijkt tevreden terug op de in �01� bereikte doelstellingen, zoals het informeren van de verenigingen 
over actuele zaken via het uitbrengen van 5 nieuwsbrieven, het aantal  organisaties dat zich in 2012 als 
Betrokkene bij de SR heeft aangemeld, haar adviserende rol ten aanzien van de Kadernota Bewegen 
en Sport en de (indirecte) participatie bij het project Vernieuwbouw Trefkoele. De SR ervaart dat bij 
veel verenigingen meer inzicht komt in de werkzaamheden van de SR en de daarbij behorende, 
vertegenwoordigende rol, namens de betrokken organisaties, op het terrein van sport en bewegen.
Gelijktijdig vindt de SR het ambitieniveau van de Kadernota Bewegen en Sport �013-�016 veel te laag. Ook 
voelt de SR zich door de reactie van het College van B&W op ons uitgebracht advies over deze Kadernota 
niet gehoord.
Belangrijk voor het toekomstperspectief van de SR worden in �013 de besluitvorming van de gemeenteraad 
over de betreffende Kadernota op �8 januari �013 en de evaluatie door het gemeentebestuur van het 
functioneren van de SR.

Dalfsen, januari �013.
Joop Dijkstra

Bijlage: Advies d.d. �6 november �01� over concept Kadernota Bewegen en Sport �013-�016.



advies van de stichting sportraad Dalfsen (sportraad) over de concept Kadernota Bewegen en sport 2013-
2016 van de gemeente Dalfsen

conclusies
Na bestudering van de concept Kadernota bewegen en sport �013 – �016 komt de Sportraad tot de volgende 
conclusies / aanbevelingen, die aansluitend nader worden toegelicht:

− op onderdelen moet de gemeente nadrukkelijker de regierol nemen
− het college van B&W heeft ten onrechte niet aan de gemeenteraad de keuzemogelijkheid geboden het project 

Combinatiefunctionarissen voort te zetten en is daarbij voorbij gegaan aan de wensen van de organisaties op 
de inspraakbijeenkomsten

− de hoogte van de (incidenteel) beschikbaar gestelde financiële middelen, voor 2013 tot en met 2016 (€ 
40.000,-) vinden wij teleurstellend en bevestigt het lage ambitieniveau

− het incidenteel verhogen van de zwembadtarieven in verband met de kosten van renovaties is ongewenst
− bij het accommodatiebeleid ontbreekt een visie / standpunt t.a.v. nieuwe initiatieven op het terrein van 

bewegen en sport
− de Sportraad juicht het instellen van een Jeugdsportfonds Dalfsen toe en stelt voor dit Fonds in 2013 op te 

richten
− de Sportraad stelt voor een deel van de incidenteel beschikbaar gestelde middelen in te zetten voor 

continuering van het sportstimuleringsprogramma “activity for kids”
− gezien de urgentie bij verenigingen adviseert de Sportraad de voorgestelde cursussen/ trainingen voor 

bestuurders/ vrijwilligers al per �013 financieel mogelijk maken
− de Sportraad stelt voor dat het college over de mogelijke uniformering van de huurtarieven van de 

binnensportaccommodaties een samenvattende notitie maakt, waarin de aspecten: inzet van vrijwilligers, 
groot-onderhoud, bestuurlijke invloed op tarieven Trefkoele en vrijwilligersbeleid zijn opgenomen

toelichting geformuleerde conclusies
Naar het oordeel van de Sportraad straalt de voorliggende Kadernota, in tegenstelling tot het eigen oordeel (zie de 
inleiding bij punt 5 op blz. 8), weinig ambitie uit. Weliswaar staan er onder de actiepunten diverse zaken die wij van 
harte ondersteunen, maar wij missen in de Kadernota één of enkele speerpunten van beleid dan wel aansprekende 
initiatieven, waarbij de gemeente Dalfsen zich nadrukkelijk manifesteert /onderscheidt en inspeelt op actuele 
ontwikkelingen op het terrein van bewegen en sport. Bovendien zijn de actiepunten vrij abstract en weinig concreet 
geformuleerd. Feitelijk is er sprake van voortzetting van het huidige vrij passieve bewegings- en sportbeleid waarmee 
de gemeente Dalfsen zich niet onderscheidt en waarvan de gemeente Dalfsen eerder aangaf afstand te willen nemen 
getuige “De gemeente Dalfsen kent geen uitgekristalliseerd sportbeleid, maar een beleid dat zich hoofdzakelijk richt 
op accommodaties” (eerste zin inleiding bijlage 1, visie op sport en bewegen). Feitelijk verandert er weinig gezien ook 
de geringe beschikbare middelen (2013 t/m 2016 jaarlijks € 10.000,-) om de actiepunten mogelijk te maken.

Op onderdelen ziet de Sportraad graag dat de gemeente Dalfsen nadrukkelijk de regierol neemt om te bereiken dat 
beoogde initiatieven daadwerkelijk van de grond komen, dat voorwaarden worden geschapen en dat inzicht in de 
beoogde resultaten wordt verkregen. De in deze conceptnota opgevoerde actiepunten zijn in de beleving van de 
Sportraad dan ook geen actiepunten maar reguliere taken. De Sportraad mist SMART geformuleerde doelstellingen 
bij de acties. 
In de ogen van de Sportraad dient de gemeente Dalfsen meer te investeren in het aan het bewegen krijgen en 
houden van haar inwoners. Het wijzen naar goede cijfers uit �007 (waarvan resultaten discutabel zijn en selectief 
worden gebruikt *) is een te gemakkelijk excuus om marginaal te willen investeren in sportstimulering.

Uit de bovenstaande alinea`s mag niet de conclusie worden getrokken dat de Sportraad weinig positieve elementen 
in de Kadernota terug ziet. In dit verband noemen wij de volgende zaken / voorgenomen activiteiten die wij van harte 
onderschrijven:

− het openstellen van de buitensportvoorzieningen voor een ieder, waaronder de niet georganiseerde sporters 
en het onderzoeken van flexibele openingstijden voor zwembaden

− ditzelfde uitgangspunt van toegankelijkheid ook te willen hanteren bij het in 2013 op te stellen beleidsplan 
voor openbare speelterreinen en zo mogelijk ook voor schoolpleinen

− de voorgenomen activiteiten om te proberen de doelgroepen 16 plussers en personen die kampen met 
overgewicht meer te laten bewegen en sporten

− het promoten van de fiets- en wandelroutes
− het instellen van een Jeugdsportfonds Dalfsen
− het financieel mogelijk maken (mits de raad hiervoor structurele middelen voor beschikbaar stelt ingaande 

2015) van het geven van trainingen en cursussen aan bestuurders/leiders bij verenigingen inzake het 
vrijwilligersbeleid



De Sportraad waardeert het dat zij heeft mogen participeren in de voorafgaande brainstormsessies en in de 
bijeenkomsten met “het veld” van 6 april en �0 juni �01�.

Wij hebben de nieuwe Kadernota getoetst aan de belangrijkste speerpunten die de Sportraad voor het toekomstig 
beleid heeft geformuleerd en die wij in de bijeenkomsten met de ambtenaren en ”het veld” hebben uitgedragen, 
namelijk:

1. Vakleerkrachten voor het bewegingsonderwijs
�. Continuering van het werk van de combinatiefunctionarissen
3. Structureel sportstimuleringsbeleid in de gemeente
4. Het instellen van een Jeugdsportfonds Dalfsen
5. Goede sportaccommodaties tegen een betaalbaar tarief

Genoemde toetsing leidt tot de volgende conclusies:

Ad 1en �: Vakleerkrachten bewegingsonderwijs/ Continuering combinatiefunctionarissen
Het belang van goed bewegingsonderwijs, het liefst gegeven door vakleerkrachten,wordt algemeen onderkend en 
behoeft geen nadere toelichting. Ook in het regeerakkoord van het nieuwe kabinet Rutte � wordt dat bevestigd: “het 
kabinet streeft naar meer gymlesuren per week in het primair onderwijs”. Omdat de aanstelling van vakleerkrachten 
financieel gezien niet haalbaar bleek, is het rijk richting gemeenten gekomen met alternatieve vormen/ projecten- met 
gunstige financiële condities-, te weten “combinatiefunctionarissen” en in aansluiting hierop “buurtsportcoaches”. 
Hierbij wordt beoogd de combinatiefuncties in te zetten voor de sectoren onderwijs, sport en cultuur en ondersteunen 
de buurtsportcoaches de gemeenten in het creëren van voldoende sport- en beweegaanbod voor alle inwoners van 
jong tot oud.
Door de gemeente Dalfsen zijn twee combinatiefunctionarissen sport en bewegen aangesteld. De Sportraad 
is zeer enthousiast over hun werkzaamheden en resultaten en die mening wordt breed gedragen door alle 
betrokkenen: scholen, sportverenigingen en de gemeente. Op de vraag tijdens de bijeenkomst van 6 april �01� van 
de uitgenodigde organisaties “wat kan de gemeente bijdragen aan bewegen en sport”is geantwoord (zie bijlage 
� blz. � bij punt 3): “zorg voor inzet van mensen zoals combinatiefunctionarissen die de verbinding leggen tussen 
scholen, verenigingen en welzijn. Op de bijeenkomst van �0 juni �01� werd op de vraag ”wat moet volgens u de 
hoogste prioriteit hebben en waarom” geantwoord (zie bijlage � blz. 7 onderaan): “investeer in menskracht, zoals 
vakleerkrachten bewegingsonderwijs, inzet combinatiefunctionarissen en zorg voor continuïteit”. Voor de Sportraad 
is het buitengewoon teleurstellend dat - in afwijking van voornoemde oproepen van alle betrokken organisaties- het 
college van B&W het project combinatiefunctionarissen in de loop van �013 om financiële redenen wil stopzetten, 
mede omdat de scholen niet bereid zijn bij te dragen in de cofinanciering. Naar het oordeel van de Sportraad heeft 
het college van B&W ten onrechte niet t.a.v. dit onderwerp aan de raad de keuzemogelijkheid geboden het project 
te continueren met daarbij de uitdaging om hiervoor elders in de (totale) begroting, bijvoorbeeld door herschikking, 
dekking te vinden. Ook een voorlopige, tijdelijke verlenging van het project, door gebruik te maken van incidentele 
meevallers, is een mogelijkheid die wij aanbevelen en adviseren te gaan onderzoeken. Als de gemeente had 
aangehaakt bij het project buurtsportcoaches, zouden de jaarlijkse lasten tot en met 2016 circa € 50.000,- zijn i.p.v. € 
70.000,-. Wellicht ten overvloede meldt de Sportraad dat de buurtsportcoaches breder in te zetten zijn: bijvoorbeeld 
voor andere doelgroepen (pubers, ouderen). Bovendien kan co-financiering deels ook gevonden worden vanuit de 
formatie van de zwembaden (natte gymlessen). Intensivering van de gesprekken met Welzijnsorganisaties hadden 
kunnen leiden tot co-financiering vanuit die hoek. Door de combinatiefunctionarissen actief gelegenheid te geven om 
samen met verenigingen goed onderbouwde aanvragen in het kader van de Sportimpuls in te dienen hadden ze in 
hun eigen co-financiering kunnen voorzien!

De Sportraad vindt samenvattend dat het gemeentebestuur met het kiezen voor continuering van de 
combinatiefunctionarissen echt een speerpunt van eigentijds sport- en bewegingsbeleid heeft, wat aanhaakt bij de in 
de Kadernota en de bijeenkomsten van betrokken organisaties genoemde aandachtpunten:

− continuering kwaliteitsimpuls bewegingsonderwijs
− continuering instructie/begeleiding aan onderwijzend personeel bij het geven van bewegingsonderwijs
− belangrijke inbreng bij het bevorderen van meer bewegingsactiviteiten voor dikke kinderen
− idem, gezien de kennis van zaken, om de groep 16 plussers aan het sporten te houden
− sportstimulering: leiding geven aan het sportkennismakingsprogramma “activity for kids”
− belangrijke inbreng bij alle activiteiten die moeten bijdragen tot een gezonder leven door meer te bewegen
− het fungeren als verbindingsschakel tussen belangrijke bij sport en bewegen betrokken partijen: scholen, 

verenigingen en welzijnsorganisaties 

In de visie van de Sportraad zijn de combinatiefunctionarissen door hun kennis van zaken de spil in het sport-en 
bewegingsbeleid van de gemeente, vooralsnog helaas een tijdelijke. Kiezen voor continuering is volgens ons ook 
kiezen voor kwaliteit! We geven u in overweging het de door de provincie voor �013 en �014 geoormerkte bedrag van 
€ 1,- per inwoner in te zetten voor deze breedtesportondersteuning.



Ad 3: Structureel sportstimuleringsbeleid
De Sportraad is van mening dat het stimuleringsprogramma “activity for kids” moet worden voortgezet. Dit programma 
is zeer succesvol, zie bijvoorbeeld de recente deelname aan de judo-clinic en de hieruit resulterende grote 
aanmelding van nieuwe leden. Juist via dit programma maakt de jeugd kennis met nieuwe sporten / bewegingsvormen 
en melden zich nieuwe leden. Het zou erg jammer zijn als deze jaarlijks terugkerende sport promotende activiteiten 
moeten worden gestopt. 

Wij onderschrijven met de gemeente het belang van bewegingsactiviteiten voor ouderen en mensen met beperkingen. 

De Sportraad ervaart de huidige uitvoeringswijze van de jeugdsportsubsidie niet als moeilijk. Mocht een 
vereenvoudiging mogelijk zijn dan is dat welkom. De Sportraad vindt het belangrijk dat de regeling blijft bestaan. 
Mede door deze subsidie zijn de sportverenigingen in staat de contributies voor de jeugd op een aanvaardbaar, lees 
betaalbaar, niveau te houden.

De in de Kadernota genoemde aandacht voor de groep jongeren die bewegen en sporten geen uitdaging vindt 
en voor de groep 16 plussers die stopt met sporten is terecht. Naast de inschakeling van jongerenwerkers ziet de 
Sportraad hier een belangrijke rol weggelegd voor de eerder genoemde combinatiefunctionarissen, die ondermeer 
als verbindingsschakel kunnen fungeren. Bij dit onderdeel missen wij de in onze ogen noodzakelijke regierol van de 
gemeente: zie de nogal vrijblijvende tekst bij punt �.3: “met (sport)organisaties willen wij naar kansen zoeken om hen 
aan het sporten en bewegen te houden”. Diezelfde strakkere regierol moet het college van B&W naar onze mening 
innemen bij de noodzakelijke / te organiseren bewegingsactiviteiten voor dikke kinderen. Die rol is nodig om er zorg 
voor te dragen, analoog aan de groep 16 plussers, dat er daadwerkelijk activiteiten met resultaten van de grond 
komen.

Bij punt �.3. van de Kadernota wordt aangegeven dat lopen en fietsen naar school moet worden gestimuleerd. 
Als Sportraad zijn wij het hiermee eens, maar het kan niet zo zijn dat lopen en fietsen gelijkgeschakeld wordt met 
bewegingsonderwijs. Dergelijke begripsdeflatie zien wij niet zitten. Intensieve samenwerking tussen gemeente en 
bijvoorbeeld de organisatoren van de wandel-, zwem en fietsmeerdaagsen juichen wij toe.

Ad 4: Instellen Jeugdsportfonds Dalfsen
Wij juichen de instelling van het Jeugdsportfonds Dalfsen toe, alleen wordt in de Kadernota geen inzicht gegeven in 
de grootte van de jaarlijkse dotatie aan dit fonds. Gelet op het belang er van voor kinderen van gezinnen met een 
minimum inkomen om te kunnen sporten en bewegen, adviseren wij de invoering van het fonds zo spoedig mogelijk 
te laten ingaan, dus in �013 in plaats van �014. Qua omvang van het Fonds denken wij in eerste instantie aan een 
bedrag van € 5.000,- (20 kinderen) per jaar. De Sportraad stelt voor dat de gemeente het initiatief neemt om in 
samenwerking met bijvoorbeeld de organisatoren van de zwemvierdaagse, de fietsvierdaagse, de wandeldriedaagse, 
de Station tot Stationsloop, de halve marathon het Fonds voldoende gevuld te houden.

Ad 5: Goede sportaccommodaties tegen een betaalbaar tarief
Het college van B&W ziet het faciliteren van de bewegings- en sportbehoefte als een primaire gemeentelijke taak. 
Deze in de nota genoemde “hardware” is/wordt naar het oordeel van de Sportraad in het algemeen in de gemeente 
Dalfsen van een zeer goed niveau. De afgelopen jaren heeft het gemeentebestuur al voor miljoenen geïnvesteerd in 
sportaccommodaties in de verschillende kernen en er staan ook nog een aantal forse investeringen in de steigers, te 
weten voor de kulturhusen De Schakel en De Trefkoele. Hier is een compliment voor het gemeentebestuur van sport 
minnend Dalfsen op z’n plaats. De Sportraad vindt de instandhouding van de sportaccommodaties op het kwalitatief 
hoge niveau erg belangrijk en adviseert daarom het gemeentebestuur in de begroting jaarlijks gelden op te nemen 
voor vervanging/groot onderhoud. Dit om te voorkomen dat zoals bij de gemeentelijke openluchtbaden dreigt, dat 
ingeval van renovaties ad hoc mogelijk behoorlijke tariefsverhogingen ter dekking van de investeringslasten zullen 
worden doorgevoerd (zie hierna). 

De Sportraad waardeert het streven van de gemeente Dalfsen om haar sportaccommodaties en sportvoorzieningen 
op een hoog niveau te brengen. Echter investering in de ‘hardware’ van de sport geeft geen enkele garantie voor 
een hoge sportdeelname of een hoog percentage inwoners dat de Beweegnorm haalt. Daarvoor zijn investeringen 
in ‘software’ nodig, kritische investering door middel van het initiëren, opstarten en uitvoeren van programma’s en 
projecten die leiden tot een grotere sportdeelname en een gezonde leefstijl. De door de Sportraad voorgestelde 
maatregelen in de conclusies (menskracht en projecten) zijn goede voorbeelden van effectieve investeringen in de 
‘software’.

De Sportraad onderschrijft het gekozen uitgangspunt dat zoveel mogelijk verschillende verenigingen gezamenlijk 
gebruik maken van de accommodaties en dat er ook ruimte moet zijn voor de ongeorganiseerde bewegings- en 
sportactiviteiten.



De Sportraad mist in de Kadernota ten aanzien van het accommodatiebeleid een visie/standpunt op nieuwe 
initiatieven en de bereidheid om voor de realisatie er van, indien natuurlijk sprake is van een toegevoegde waarde 
voor sport en/of bewegen, financiële middelen beschikbaar te stellen. Een recent voorbeeld van een dergelijk initiatief 
is het project om te komen tot een Beweegtuin aan de Plaatskamp te Dalfsen. Het zou goed zijn om op basis van 
de Kadernota dergelijke initiatieven te kunnen toetsen. Ons advies is de Kadernota op dit onderdeel aan te passen. 
Daarmee kan de gemeente snel inspelen op actuele ontwikkelingen en initiatieven.

Ten aanzien van het aspect betaalbare tarieven voor de sportaccommodaties loopt het standpunt van de Sportraad 
in principe parallel aan dat van het College van B&W. Gezien de hoogte van de huidige en beoogde tarieven, dus 
inclusief de voorgestelde verhoging van de tarieven voor de gemeentelijke sportvelden, zijn wij van mening dat het 
uitgangspunt moet zijn dat verdere aanpassing beperkt dient te blijven tot de jaarlijkse indexering op basis van de 
opgetreden inflatie. Voor de gemeentelijke sportvelden is dit uitgangspunt niet verwoord in de Kadernota.
Voor de gemeentelijke zwembaden is dit wel het geval. Hier dreigt echter een extra verhoging van de tarieven bij het 
renoveren van de openluchtbaden in Dalfsen en Nieuwleusen. Blijkbaar heeft de gemeente niet voor deze renovaties 
gereserveerd, terwijl zij dit (terecht) wel verlangd van de exploitanten van de binnensportsportaccommodaties! De 
Sportraad vindt het ongewenst dat de huidige zwembadtarieven anders dan met het inflatiepercentage worden 
aangepast. Zwemmen moet immers voor alle kinderen financieel mogelijk blijven en deze vorm van bewegen is toch 
essentieel voor de ontwikkeling van een gezond lichaam en geest.
Voor de binnensportaccommodaties worden de tarieven door de private partijen bepaald. Het College van B&W geeft 
in deze Kadernota aan dat zij voor alle accommodaties streeft naar uurtarieven die vergelijkbaar zijn met die van 
de Trefkoele. Via subsidieverlening wil het gemeentebestuur de mogelijke aanpassing van de tarieven sturen. De 
Sportraad is het eens met het uitgangspunt van uniformering van de tarieven indien de betreffende accommodaties 
een upgrading hebben ondergaan. In een situatie dat bij de exploitatie van de accommodatie al rekening wordt 
gehouden met (groot)onderhoud en o.a. de inzet van vrijwilligers het mogelijk maakt de verhuurtarieven op het huidige 
niveau te houden, vermoedelijk lager dan bij de Trefkoele waar niet met vrijwilligers wordt gewerkt, dan vinden wij 
het legitiem de huidige tarieven te blijven hanteren. Voorkomen moet worden dat het vrijwilligerswerk door een strikt 
tarievenbeleid wordt ontmoedigd. 

Overigens geeft deze Kadernota naar onze mening ten onrechte geen informatie over de huidige tarieven bij de 
verschillende accommodaties, zodat geen inzicht bestaat in de te overbruggen bedragen om op de tarieven van de 
Trefkoele uit te komen. Evenmin wordt informatie gegeven in hoeverre bij de accommodaties al bij de exploitatie 
rekening wordt gehouden met het toekomstig groot onderhoud. Als het gemeentebestuur de tarieven van de Trefkoele 
als ijkpunt wil hanteren, moet duidelijk zijn op welke wijze de invloed van het gemeentebestuur op het vaststellen van 
die tarieven is geregeld.
De Sportraad stelt ten aanzien van het vorenstaande voor om na de voltooiing van De Schakel en De Trefkoele een 
samenvattende notitie/voorstel voor het beoogde tarievenbeleid voor de binnensportaccommodaties door het college 
van B&W te laten opstellen, waarin alle genoemde aspecten zijn vervat. De Sportraad is graag bereid haar advies 
over zo’n voorstel te geven.



het financieel kader
Naar het oordeel van de Sportraad is de grootte van de (incidenteel) beschikbaar gestelde financiële middelen van € 
40.000 voor 4 jaar teleurstellend. Met deze geringe middelen lukt het niet een ambitieus, onderscheidend en eigentijds 
bewegings- en sportbeleid op de kaart te zetten. Het gevolg is een beleid dat goede initiatieven, zoals de aanstelling 
van combinatiefunctionarissen en het sportstimuleringsproject, worden beëindigd en hiervoor komen helaas geen 
aansprekende initiatieven voor in de plaats.
Het voornemen om met ingang van 2015 structureel geld vrij te maken (via een raadsvoorstel) voor bestuurders- en 
leiderscursussen voor vrijwilligersbeleid van verenigingen is ten onrechte in de Kadernota niet vermeld onder het 
financiële kader.
Ten slotte had de Sportraad graag gezien dat in deze Kadernota de in de meerjarenbegroting �013 t/m 
�016 opgenomen kosten en opbrengsten voor bewegen en sport, gespecificeerd naar kostensoorten en 
opbrengstencategorieën per accommodatie waren vermeld en bij de relevante onderdelen ook de huidige en beoogde 
tarieven. Daarmee wordt namelijk inzicht verschaft in onder meer de mogelijkheden van herschikking van kosten op 
dit beleidsterrein.
 

ambtelijke capaciteit
In de nota ontbreekt op onderdelen het voeren van regie door de gemeente Dalfsen. Bovenstaande opsomming van 
beleidsvelden en gewenste investering in de ‘software’vereist een afdeling die meer regie voert, ontwikkelingen volgt 
en anticipeert op problemen en vragen uit het veld. De Sportraad mist in deze nota bijvoorbeeld geboden kansen en 
ontwikkelingen als:

- de breedtesportambitie uit het Olympisch Plan 2028 om de sportdeelname naar 75% te brengen
- de door de provincie geboden mogelijkheid om per Dalfsenaar € 1,- te investeren in breedtesport
- de door het Rijk geboden mogelijkheid om 40% van de kosten van de combinatiefunctionarissen gefinancierd 

te krijgen
- de mogelijkheden voor sportaanbieders om een subsidieaanvraag Sportimpuls te doen

Om invulling te kunnen geven aan de investeringen in software zoals de Sportraad die voor ogen heeft, zal een 
grotere ambtelijke capaciteit dan de huidige noodzakelijk zijn voor het beleidsveld sport en bewegen.

*    Sportdeelnameonderzoek
 De concept Kadernota verwijst in haar inleiding naar GGD cijfers. Het is niet precies duidelijk van welke cijfers 
 wordt uitgegaan. Het is bekend dat de GGD geen gebruik maakt van de landelijk gehanteerde Richtlijn voor 
 Sportdeelname Onderzoeken (RSO). Bovendien is het aantal respondenten erg laag voor betrouwbare uitspraken 
 over de hele Dalfser jeugd (GGD monitor �007). Helaas doet de gemeente Dalfsen niet mee met de recent 
 uitgevoerde provinciale Jeugdsportmonitor waar wel gebruik wordt gemaakt van de RSO.

Opgesteld door Stichting Sportraad Dalfsen, 
�6 november �01�. 
Secretariaat, Joop Dijkstra: joop-dijkstra@hotmail.com


